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Poštovani kolege, 

 

 

Prije svega želim da zahvalim svim odjeljenjima CANU na predlogu, što 

predstavlja izuzetnu čast, ali i još veću obavezu da se takvo povjerenje opravda.  

Obično predizborne aktivnosti u nekoj instituciji, posebno kada je riječ o izboru 

rukovodstva, prate posebne tenzije i uzburkana atmosfera, koja ponekad 

promijeni odnose unutar same institucije na duži vremenski period. Kod nas u 

CANU, tokom prethodnog mjeseca gotovo da se i nije moglo primijetiti da 

prolazimo kroz, za instituciju važan, predizborni period. Redovne aktivnosti 

Akademije su tekle uobičajeno, veoma intenzivnim tokom, a naše predizborne 

radnje se odvijale u skladu sa propisima, toliko redovno da gotovo nijesu 

izazvale pažnju široke javnosti, koja je u takvim situacijama obično 

zainteresovana samo za moguće tenzije u procesu, kojih u ovom slučaju nije 

bilo. 

Očuvanje atmosfere međusobnog uvažavanja, kao i odnosa u Akademiji koji su 

vladali u ovom predizbornom procesu, predstavlja prvi i, rekao bih, najvažniji 

zadatak u programu novog rukovodstva. Od izuzetne je važnosti da i 

najsloženija i izuzetno važna pitanja unutrašnjih odnosa i unutrašnje 

organizacije rješavamo i sada i ubuduće na način kakav dolikuje jednoj najvišoj 

naučnoj i umjetničkoj ustanovi u zemlji. To je i preduslov da naš glas ima pravu 

težinu i da se dobro čuje o ostalim pitanjima iz djelokruga naše djelatnosti.  

 

Ovakva podrška tokom predlaganja za vršenje rukovodeće funkcije u CANU 

predstavlja izuzetnu obavezu da nastavim ovu časnu funkciju na nivou svih šest 

prethodnih predsjednika, koji su radili u različitim, ponekad i veoma otežanim, 

uslovima tokom više od pet decenija, ali su se uvijek borili i izborili za 
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dostojanstvo i integritet ove ustanove, bez obzira što su povremeno bili 

izloženi i velikim pritiscima sa strane. To je veliko i izuzetno obavezujuće 

nasljeđe, koje novo rukovodstvo preuzima u ovim, isto tako, nestabilnim 

društvenim vremenima.  

Imao sam izuzetnu čast da sam član CANU u njene skoro posljednje tri decenije 

postojanja i bio sam svjedok mnogih krupnih dešavanja u društvu kroz koje je 

prolazila Crna Gora i CANU. Zbog brojnih obaveza na drugim poslovima, u 

pojedinim periodima nijesam bio u mogućnosti da dam svoj puni doprinos, ali 

izgleda da je došlo vrijeme da i to nadoknadim. Prihvatio sam kandidaturu u 

godinama koje su iznad starosnog doba kada su moja dva prethodnika uvaženi 

bivši predsjednik Đurović i sadašnji predsjednik Vukčević bili birani za 

predsjednika CANU. Nadam se da postoji još dovoljno energije za jednu ovako 

važnu, odgovornu i zahtjevnu funkciju, a obećavam da volje i posvećenosti 

neće nedostajati ako mi danas ukažete povjerenje izborom za predsjednika 

CANU.  

I ne samo to, nego sam siguran da bi bilo i još kandidata ili bismo možda imali 

ponovo samo jednog, ali nekog drugog kandidata, da naš zakon o Akademiji ne 

ograničava članstvo u Predsjednišvu CANU na 75 godina. To je ozbiljno 

ograničenje ako se ima u vidu da je prosjek starosti članova CANU tek nešto 

malo ispod te granice. Zakon koji je donešen mimo učešća CANU i u mnogim 

drugim elementima previše normira našu strukturu, tako da nam 

onemugućava optimalno unutrašnje organizovanje po odjeljenjima. Zbog toga 

je veoma izražena neproporcionala veličina odjeljenja, što bi, da je to u 

nadležnosti CANU, trebalo mijenjati, na primjer, stvaranjem dva odjeljenja 

umjesto jednog Odjeljenja prirodnih nauka. Nažalost, posljednjim zakonom o 

Akademiji, naša unutrašnja organizacija nije u nadležnosti organa Akademije, 

već je zakonska materija. Svaka promjena zakona ne mora biti i korak naprijed, 
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pa zbog toga zakonodavni okvir našeg djelovanja i donošenje novog zakona 

mora biti stalno pod neophodnom pažnjom u našem budućem radu, ali ne i 

imperativ ako se ne procijeni da ćemo zaista dobiti bolje zakonsko rješenje za 

naše organizovanje i djelovanje.  

Ulogu Predsjedništva CANU shvatam kao ulogu dobrog domaćina i tijela koje će 

usmjeravati rad Akademije i stvarati optimalne uslove za ostvarenje naše 

zakonom definisane djelatnosti kao najviše naučne i umjetničke institicije u 

državi, sa posebnom ulogom u objedinjavanju naučnih i umjetničkih 

potencijala. Predsjedništvo će predstavljati Akademiju u kontaktu sa 

okruženjem unutar i van Crne Gore. Međutim, nikako ne smijemo zaboraviti da 

je najviša institucija u CANU, u stvari, svaki član Akademije pojedinačno. 

Akademija mora govoriti o svim aktuelnim pitanjima kroz glas ne organa 

Akademije, nego svakog pojedinog člana, a taj glas je glas razuma, zasnovan na 

ogromnom naučnom i životnom iskustvu, i ni u kom smislu neće i ne može biti 

jedinstven. Veoma često i nema samo jednog optimalnog i najboljeg rješenja 

datog problema. Na organima CANU je da obezbijede uslove da se glasovi 

akademika čuju, a kao i do sada, samo u izuzetno rijetkim situacijama će organi 

CANU biti u mogućnosti da saopšte gotovo jedinstven stav članstava CANU – 

kroz saopštenja Predsjedništva ili, što se rijetko dešavalo, Skupštine, kada se 

radi o društvenim procesima od izuzetne važnosti, kada je u principu moguće 

postići veoma visok stepen saglasnosti unutar Akademije.  

Svaka naša tribina, konferencija, načni skup, okrugli sto, promocija ili izložba je 

u stvari iskazivanje odnosa i naučnog ili umjetničkog stava na aktuelne teme od 

interesa za društvo i državu od strane pojedinih članova CANU ili naših 

cijenjenih i odabranih gostiju. Aktivnosti na ovom planu su brojne i na izuzetno 

visokom nivou. I naše iznošenje stavova u javnosti, po raznim pitanjima, tim 

putem je gotovo svakodnevno. Međutim, ne može se reći da tako široka lepeza 
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aktivnosti, sveobuhvatnost i dubina razmišljanja i stavova koji se čuju nailaze 

na adekvatan odjek u javnosti. S jedne strane imamo toliko dragocjenih 

mišljenja i naučnih sagledavanja, kako aktuelnih procesa i problema, tako i 

trajnih vremenski neograničenih tema, a sa druge strane, široko 

rasprostranjeno mišljenje da u Akademiji nema dovoljno društveno korisnih 

aktivnosti i da se glas Akademije veoma rijetko i slabo čuje.  

Jedan od zadataka rukovodstva u narednom periodu je da obezbijedi širu 

vidljivost i tako, nadam se, veći domet i uticaj onoga što se saopštava i o čemu 

se svakodnevno raspravlja na pomenutim događajima u CANU.  

Aktivnosti na boljoj medijskoj prezentaciji su u toku. Narednih dana je 

predviđeno normativno zaokruživanje, a zatim i imenovanje Redakcije za 

sveobuhvatno internet, odnosno elektronsko predstavljanje aktivnosti u 

Akademiji. Prije svega je tim putem potrebno obezbijediti kvalitetnu, 

pravovremenu i sveobuhvatnu informaciju, koja će iz CANU, putem našeg 

elektronskog medija, biti saopštena javnosti, u, za nju, prihvatljivom i 

poželjnom obliku za direktno objavljivanje. Predviđeno je formiranje medijskog  

video-kanala preko internet platforme, koji će u integralnom obliku prenijeti 

sve javne događaje u Akademiji i učiniti ih u cjelini dostupnim onima koji nijesu 

mogli prisustvovati događajima. Početni korak za video-kanal je odavno 

napravljen time što se vodi ažurna video-dokumentacija svih događaja. Sada je 

na redu sljedeći korak – da taj materijal pravovremeno bude, u svojoj cjelosti, 

dostupan javnosti. Putem sajta i brojnih društvenih mreža, na kojima će 

Redakcija otvoriti naloge, proširićemo informaciju sa najavom događaja, kao i 

informaciju o video-materijalu nakon održanih događaja.  

U cilju promocije brojnih izdanja CANU, nastaviće se sa digitalizacijom naše 

biblioteke i svih izdanja. Formirana je digitalna biblioteka koja na pregledan i 

lako pretraživ način omogućava svima u svijetu pristupe svim izdanjima CANU 
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od osnivanja do danas. Ažuriraćemo i predstavljanje članova CANU, dostupnost 

normativnim aktima, uključujući i brojne pravilnike kojima regulišemo naš rad, 

kao i bibliografsko praćenje aktivnosti Akademije. Sve će to umnogome 

doprinijeti većoj vidljivosti i transparentnosti kako aktivnosti u CANU, tako i 

rada organa CANU. 

Tome će sigurno doprinijeti i novi server CANU, koji će uskoro biti stavljen u 

funkciju i biće osnovna ili rezervna memorijska lokacija za sve naše podatke, a 

omogućiće članovima CANU i zaposlenima da u okviru jedinstvenog sistema 

razmjenjuju i memorišu podatke i dokumentaciju.  

Nakon osvrta na način prezentacije aktivnosti u CANU, za koji smatram da je 

trenutno veoma aktuelna tačka aktivnosti novog rukovodstva, da se vratim i na 

srž našeg postojanja i djelatnosti.  

To je naučnoistraživački i umjetnički rad, uz okupljanje naučnih i umjetničkih 

potencijala Crne Gore, pa i šire. Bez obzira što je naša akademija formirana, 

prije svega kao elitna institucija, bez instituta, laboratorija i centara koji bi 

pružili logističku podršku istraživanjima i umjetničkom radu u samoj akademiji, 

naša osnovna djelatnost ipak jeste i ostaje naučnoistraživački i umjetnički rad, 

naravno, uz stalno nastojanje da taj rad bude podignut na viši i sveobuhvatniji 

nivo u odnosu na naše pojedinačne naučne i umjetničke aktivnosti. U tom 

smislu i dalje će biti podržavana aktivnost članova CANU u oblastima 

istraživanja koja su bila i osnov da postanu članovi akademije. To će se obavljati 

kroz podršku individualnom radu, uz materijalnu podršku, kao i kroz 

finansiranje neophodnog timskog rada i pokrivanje troškova učešća na 

skupovima gdje se taj rad prezentira.  

Bilo je u prošlosti i uspješnih aktivnosti, koje su objedinjavale gotovo čitav 

naučni i umjetnički potencijal Crne Gore, na kapitalnim projektima od posebne 

važnosti za čitavo društvo i državu. Takve aktivnosti nam mogu poslužiti kao 
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primjer za budući rad. U tom smislu, neophodno je revitalizovati ideju 

kapitalnih projekata na nivou Akademije i na nivou odjeljenja. Od izuzetne 

važnosti bi bili projekti koji bi objedinili čitav potencijal odjeljenja i Akademije u 

oblasti održivog društvenog, privrednog i kulturnog razvoja Crne Gore, kroz 

dugoročne projekte, sa podprojektima u određenim segmentima. Siguran sam 

da ćemo smoći snage da u narednom periodu definišemo projekte tog nivoa, 

koji će obezbijediti sinerguju unutar čitave Akademije, ali i omogućiti šire 

objedinjavanje naučnih i umjetničkih potencijala.  

Od posebne važnosti za projektne aktivnosti je postojanje i dalji razvoj sistema 

centara i Instituta u Akademiji. Oni su i do sada omogućavali uspješnu 

realizaciju projekata iz svog djelokruga, a postojeći centri mogu poslužiti i kao 

model za dalje širenje tog vida djelovanja i organizovanja u narednom periodu, 

naravno, u skladu sa finansijskim mogućnostima, kao osnovnim 

ograničavajućim faktorom.  

Institut za jezik i književnost „Petar II Petrović Njegoš” ima svoje dugogodišnje 

aktivnosti u prikupljanju rječničke građe iz pojednih područja Crne Gore i time 

daje neprocjenjiv doprinos u čuvanju naših regionalnih govora od trajnog 

zaborava, posebno u tradicionalnim, rjeđe naseljenim sredinama, gdje dnevno 

prijeti opasnost od nestajanja značajne leksičke građe.  

Leksikografski centar je imao posebno intenzivnu aktivnost u prethodnom 

periodu. Polazeći od toga da je izrada Enciklopedije Crne Gore Zakonom 

definisana djelatnost Akademije, ovaj centar je prije sedam godina započeo 

izradu leksikona u pojednim oblastima. Izrada leksikona potpuno prati 

enciklopedijsku strukturu u organizaciji tekstova, tako da možemo reći da je taj 

rad bio i početak ispunjavanja ove zakonske obaveze. Urađeni su leksikoni, ili, 

ja bih rekao, posebne enciklopedije za likovnu umjetnost, botaniku, diplomatiju 

i dinastije Crne Gore, a u toku su izrade ovakvih izdanja za brojne druge oblasti. 
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Da pomenem samo neke: etnologija, arheologija, zdravstvo, školstvo, 

poljoprivreda, vinarstvo, književnost, muzička kultura, a uskoro će početi i 

izrada leksikona, odnosno posebne enciklopedije za oblast nauke i visokog 

obrazovanja, vojske, medija i sporta. Sve to znači da je sada već leksikografski i 

enciklopedijski obrađeno na hiljade odrednica koje se tiču Crne Gore. Sve je to 

napravilo odličnu osnovu za početak rada na Enciklopediji Crne Gore.  

Na sreću, i država je prepoznala važnost tog projekta kroz budžet Akademije za 

prošlu i ovu godinu i omogućila da se obave pripreme za početak rada na 

Enciklopediji. Vjerujem da će svi organizacioni i kadrovski uslovi za rad na izradi 

Abecedara i pisanju odrednica Enciklopedije biti stvoreni narednih nedjelja i da 

ćemo u naredne četiri godine imati napisanu Enciklopediju Crne Gore, u nadi da 

će to biti jedan od doprinosa Akademije punopravnom članstvu Crne Gore u 

EU, i da će ta dva procesa biti završena u približno istom roku. Naravno, 

dinamika i obim rada na Enciklopediji u potpunosti su uslovljeni namjenski 

odobrenim sredstvima iz budžeta države. 

Smatram da je izrada enciklopedijske građe, što dosadašnjim radom na 

leksikonima, što narednim aktivnostima na pisanju Enciklopedije Crne Gore, od 

velike važnosti za državni i kulturni identitet Crne Gore, sa svim bogatstvom 

raznolikosti koje ona sadrži. Naime, živimo u dobu raznih e-pedija i vještačke 

inteligencije, koji ispisuju odgovore na mnoga pitanja i formulišu mnoge opise 

stvaranosti, uključujući i one koji su u vezi sa kulturnim, državnim i 

opštedruštvenim identitetom Crne Gore. Sve popularnije jezičke mašine 

vještačke inteligencije ne stvaraju informacije. One ih samo oblikuju, sintetizuju 

i serviraju korisniku na njegov upit, koristeći svu raspoloživu elektronsku građu 

u bazama širom svijeta. A ko treba tu građu o Crnoj Gori da ponudi, osim 

nadležnih institucija iz Crne Gore. Da bismo mogli ponuditi kvalitetnu osnovu 

za neke sjutrašnje odgovore na upite vještačkoj inteligenciji i raznim 
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pretraživačima, ta građa mora biti sistematizovana i u elektronskoj formi 

ponuđena svijetu. Siguran sam da je za jednu veliku naučnu i umjetničku 

sintezu stvaralaštva, događaja, stanja i identiteta u Crnoj Gori najpozvanija 

institucija Akademija, a da je jedna od ključnih formi za tu sintezu informacija 

Enciklopedija Crne Gore, njen štampani, a posebno njen elektronski oblik.  

Centar za energiju i ekologiju je reaktiviran. Pored organizacije niza okruglih 

stolova i tribina u oblasti održivog razvoja i informacionih tehnologija, u 

saradnji sa državnim preduzećima iz energetskog sektora, radi se projekat na 

primjeni vještačke inteligencije u procjeni potrošnje električne energije i 

optimizaciji energetskog sistema Crne Gore. Siguran sam da će, zahvaljujući i 

radu ovog centra i Odjeljenja prirodnih nauka, biti više aktivnosti i projekata od 

šireg značaja u Akademiji u prirodnim oblastima i na području tehnologije.  

Širenje i intenziviranje aktivnosti biće pravi pristup ujednačavanju intenziteta 

aktivnosti po pojedinim oblastima u CANU. Moramo težiti ubrzavanju dinamike 

u onim oblastima gdje su trenutno aktivnosti manjeg intenziteta, a ne 

usporavanju oblasti sa dinamičnim aktivnostima.  

Očigledno je da je nova Galerija CANU pružila mogućnost za impozantan broj 

izložbi vrhunskih autora, koje su održane u zadnjoj godini. Najavljene izložbe 

govore da će se aktivnosti nastaviti istim intenzitetom i na istom, izuzetno 

visokom, nivou i do kraja ove godine. Da bismo i umjetničke aktivnosti 

institucionalno zaokružili, potrebno je osnivanje Centra za umjetnost, čime će 

se dati logistička podrška postojećim aktivnostima, ali i stvoriti uslovi za 

sveobuhvatnije aktivnosti Akademije u oblasti umjetnosti i kulture uopšte.  

Pored centara, kao jedinica u Akademiji, odbori predstavljaju institucionalnu 

osnovu za direktno uključenje brojnih naučnika i umjetnika iz Akademije i 

akademskog okruženja izvan CANU. Ovaj oblik aktivnosti, iako prisutan u 

Akademiji od osnivanja, osim u rijetkim slučajevima, po pravilu do sada nije 
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rezultirao dovoljnim i očekivanim doprinosom radu Akademije. Zbog toga će 

rad odbora, od samog njihovog konstituisanja, pa do iznalaženja formi za 

redovne aktivnosti, biti u centru pažnje novog Predsjedništva. Nadamo se da 

ćemo iznaći modele i stvoriti uslove da odbori budu aktivan dio kontinuiranog 

institucionalnog djelovanja Akademije.  

Slično se može reći i za naš Centar mladih. Dok su u jednom dijelu zemalja 

formirane i akademije mladih, koje imaju veoma zapaženo mjesto u 

međunarodnim asocijacijama akademija, posebno u Evropskoj asocijaciji 

ALLEA, kod nas su aktivnosti Centra mladih na skromnom nivou. Smatram da je 

Centar u okviru Akademije, za naše uslove, sasvim adekvatna forma 

organizovanja mladih i perspektivnih naučnika. Takođe mislim da činjenica da 

je Centar u okviru Akademije mora biti dovoljno stimulativna za angažovanje 

mladih naučnika, ali i da zajedničkim naporima rukovodstva Centra mladih i 

rukovodstva Akademije moramo obezbijediti veću aktivnost i prisutnost Centra 

mladih u realizaciji programskih ciljeva Akademije. 

Akademija je od svog osnivanja bila i jeste jedan od najznačajnijih izdavača u 

Crnoj Gori. Na tom planu nastaviće se dobra praksa, sa naglaskom na 

objavljivanju autorskih djela i monografija čiji su autori članovi Akademije, ne 

isključujući mogućnost izdavanja vrijednih djela i autora van Akademije. U 

skladu sa savremenim tokovima, dio izdanja, posebno zbornici radova sa naših 

skupova, ubuduće će, uz svu bibliografsku obradu, imati samo elektronsko 

izdanje, a štampana izdanja će biti redovno digitalizovana. Naravno, izdanja će 

biti i posebno prilagođena elektronskom formatu radi adekvatnog 

pretraživanja.  

Posebna pažnja će biti poklonjena našim glasnicima, kao izdanjima koja bi 

trebalo da održavaju naučnoistraživačku i umjetničku aktivnost u Akademiji, 

Crnoj Gori, pa i šire. U tom cilju ćemo pokrenuti inicijativu da se objavljivanje 
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radova u glasnicima CANU tretira kao objavljivanje u časopisima sa 

međunarodne SCI liste. To je moguće i u skladu je sa zakonskim rješenjima u 

oblasti nauke i visokog obrazovanja, a o tome konačnu odluku donose 

nadležna ministarstva. Vrednovanje radova objavljenih u glasnicima CANU, kao 

kvalifikacionih za doktorske disertacije, nastavnička i naučna zvanja,  

doprinijeće kvalitetu i brojnosti radova koje ćemo dobijati na recenziju, a, 

nadam se, onda i budućem uključivanju naših časopisa na zvanične liste 

časopisa, kao što su SCOPUS i SCI lista.  

Da bismo realizovali svoje programske ciljeve, ali i zakonsku obavezu o 

objedinjavanju naučnih i umjetničkih kapaciteta u Crnoj Gori, neophodna je 

saradnja sa okruženjem. Nastavićemo, a pokušati i proširiti  kvalitetnu saradnju 

sa univerzitetima u Crnoj Gori, prije svega sa Univerzitetom Crne Gore, gdje je 

jedan dobar dio članova Akademije realizovao svoje naučne i umjetničke 

aktivnosti, a dio nas to i danas realizuje. Zadnjih godina je izražena i dobra, 

široka i plodotvorna saradnja sa Univerzitetom Donja Gorica, koja će biti 

svestrano nastavljena i u narednom periodu. I dalje ćemo sarađivati sa 

Univerzitetom Mediteran i ostalim visokoškolskim i naučnim ustanovama u 

Crnoj Gori.  

Nastavićemo saradnju i sa ostalim državnim, društvenim i kulturnim 

ustanovama, realizovanjem već postojećih brojnih ugovora o saradnji, kao i 

širenjem tog oblika veoma važne aktivnosti Akademije. Dio naučnoistraživačkih 

projekata će biti realizovan u saradnji sa tim institucijama i u budućnosti, kao 

što je to i do sada bio slučaj. 

Međunarodna aktivnost i pozicioniranje naše akademije na naučnoj mapi 

regiona, Evrope i svijeta je ključna u realizaciji misije koju imamo. Izuzetna 

prepoznatljivost naše akademije, kao njena aktivnost, evidentna je već 

decenijama. Realizuje se kroz redovno i aktivno učešće naših predstavnika u 
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svih dvadesetak asocijacija ili interakademijskih udruženje regiona i svijeta. 

Tako ćemo već u septembru biti domaćini Mediteranske asocijacije akademija 

(ANEM), kojom je u prethodnom mandatnom periodu i predsjedavao 

predsjednik naše akademije. U istom mjesecu bićemo domaćini i 

Međunarodnom klubu za nauku, a planiran je naredne godine i sastanak 

predstavnika akademija Jugoistočne Evrope u Crnoj Gori. Nedavno održani 

brojni bilateralni sastanci, prije svega sa rukovodstvima akademija iz okruženja, 

rezultirali su inicijativom za redovno održavanje zajedničkih skupova akademija 

regiona, sa ciljem razmjene mišljenja o organizaciji, zajedničkim problemima i 

perspektivi regiona, kao i zajedničkim iskustvima i pristupima rješavanju 

aktuelnih problema, te ulozi akademija u društvu, imajući u vidu sličnu 

zajedničku prošlost i slične izazove, koji stoje u budućnosti pred zemljama 

regiona. 

Izbori novih članova Akademije su važna djelatnost, a dobijaju posebno na 

značaju u akademijama koje imaju elitni karakter kao naša akademija, gdje 

članstvo u Akademiji, pored naučne ili umjetničke aktivnosti u novom i višem 

formatu, ima i posebnu počasnu dimenziju u društvu. Izbori nas očekuju već 

tokom naredne godine, a raspisaćemo ih na prvoj narednoj sjednici Skupštine 

CANU. Period do Skupštine ćemo iskoristiti da analiziramo još jedanput izborni 

proces i u onom dijelu, koji nije čvrsto regulisan Zakonom, izaći ćemo u susret 

brojnim sugestijama, koje su se čule na odjeljenjima CANU, o potrebi 

standardizacije postupka predlaganja i recenziranja predloga za nove članove 

CANU. U tom pogledu imamo već veoma standardizovane forme za slične 

procedure, prije svega, evropskih akademija, a može nam poslužiti i iskustvo 

akademija iz okruženja. Samom procesu izbora moramo posvetiti dužnu pažnju 

i zbog toga što imamo veoma restriktivni sistem izbora, jednokružni sistem sa 

potrebnom apsolutnom većinom. Taj proces može bitno umanjiti mogućnost 
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izbora kandidata ako odjeljenja iskoriste datu mogućnost da predlože Skupštini 

veliki broj kandidata, znatno više od onoga koji se bira. Tako da će kompletna 

izborna tema biti visoko na listi prioriteta novog Predsjedništva, posebno u 

periodu od njegovog konstituisanja do Skupštine krajem godine.  

Ima jedna oblast koju ću pomenuti po tome što nemamo u planu ništa novo da 

radimo, a bila je dio programa svih prethodnih rukovodstava CANU. To je 

obezbjeđivanje adekvatnih prostornih uslova za rad. Na tom planu je 

prethodnih godina ostvareno sve što nam je potrebno za kvalitetan rad na 

sadašnjem nivou razvoja Akademije i na nama je da svojim aktivnostima 

pokažemo punu opravdanost investicije u ovakav prostor kojim raspolažemo. 

Za novu zgradu i veoma dobre prostorne uslove, u kojima ćemo realizovati 

naše buduće aktivnosti, prije svega moramo zahvaliti predsjedniku Draganu 

Vukčeviću, koji je, u složenim političkim uslovima i u vrijeme promjena tri 

veoma različito struktuirane vlasti u Crnoj Gori, uspio da obezbijedi 

kontinuirano finansiranje gradnje i opremanja objekta u kome danas radimo. 

Zahvalnost za uslove koje imamo dugujemo i generalnom sekretaru Draganu 

Radonjiću, koji je godinama bio na čelu raznih grupa koje su pratile realizaciju 

projekta.  

 

Novi prostorni uslovi su omogućili i da administrativni kapaciteti Akademije 

budu prošireni. I to će svakako doprinijeti transparentnosti i jednostavnijoj i 

efikasnijoj realizaciji svih programskih ciljeva, koji postaju iz godine u godinu 

sve širi. Želim istaći da će povećavanje obima aktivnosti, širenje 

administrativnog aparata, kao i održavanje sada značajno većeg prostora kojim 

Akademija raspolaže, iziskivati i značajno veća budžetska sredstva nego što je 

to bilo prije 5-6 godina. Moram iskazati zadovoljstvo dinamikom uvećavanja 

budžeta prethodnih par godina. Održavanje potrebnog nivoa finansijske 
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podrške za redovan rad Akademije, sve planirane aktivnosti, kao i održavanje 

prostora, biće stalan izazov i, naravno, jedna od važnih aktivnosti novog 

rukovodstva.  

Na kraju moram istaći da je izazov pred nama veliki, dinamika koja je već 

uspostavljena u radu Akademije izuzetno brza i intenziva, traži puno energije i 

od rukovodstva CANU i od svakog njenog člana. Nadam se da ću, ako budem 

izabran, zajedno sa članovima novog sastava Predsjedništva uspjeti da 

odgovorim tom zahtjevnom izazovu, obezbjeđujući uslove za dalji prosperitet 

CANU i na zadovoljstvo svih članova i zaposlenih. 


